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JALONEN VYBRAL 25 HRÁČŮ
PRO MISTROVSTVÍ SVĚTA
ČEŠTÍ HOKEJISTÉ MAJÍ V TÝMU DESET MEDAILISTŮ Z LOŇSKÉHO ŠAMPIONÁTU STRANA 14

Svátek slaví: Ctibor

Včera se konal na Vítkově tradiční pietní akt u příležitosti oslav Dne vítězství. Šlo o 78. výročí konce druhé světové války. ČTK

Léčí, nebo škodí? CBD
stát od června zakáže
Spor. Provozovatelé měli podle úředníků doložit, že užívání látky neohrožuje zdraví, ovšem nestalo se.
Alternativa. Když nezabírají léky, sahají lidé po tomto produktu.Ministr. Ironicky navrhl povolit vše STRANA 3

inzerce

Měníme tvář
Dnes naposledy držíte
v rukou deník Metro ve
stávající podobě. Od zítřka
bude mít novou grafickou
vizáž. Těšit se můžete na
změnu rubrik či různých
grafických prvků. Věříme,
že se vám nové Metro bude
líbit a dobře číst.

Rodič v klidu
Protivný sprostý matky.
Tak se jmenuje nová kniha
autorek Lucie Macháčkové
a Kateřiny Krobové. Dílo
navazuje na stejnojmenný
pořad v České televizi. Obě
ženy v rozhovoru nechají
nakouknout pod pokličku
své tvorby. STRANA 4
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I v bohatství se cítí-
me chudí a skuhrá-
me, jak je všechno
drahé. Přesto si ne-
odpustíme v zimě
Alpy a v létě mini-
málně Jadran.

Průzkum, který si letos
v březnu nechala zpracovat
„stravenková“ společnost So-
dexo, je překvapivý. Václavá-
ky se plní protivládními pro-
testy, odpůrci vlády bivakují
před sídlem premiéra, malo-
obchodu klesají tržby, ale let-
ní pohodu ve slané vodě či jin-
de za hraniční čárou si vzít
nenecháme.

Víc do ciziny než do
vlastních luhů a hájů
Jsme sice vlastenci, ale cizi-

na je cizina. „Po covidovém
období jsou letos zahraniční

dovolené na vzestupu
a mimo Česko vyjede 65 pro-
cent lidí. Výhradně v tuzem-
sku zůstane pouze 35 pro-
cent dotazovaných, což je
v porovnání s loňským
rokem výrazně méně,“ uvádí
průzkum, který realizovala
agentura Ipsos.
Možná by při tom všem ob-

vyklém českém naříkání na
drahotu stálo připomenout,
že ještě mezi oběma světový-
mi válkami byla už jenom za-
hraniční pracovní cesta, o té
dovolenkové ani nemluvě,
povětšinou jen pro movité
vrstvy společnosti.

Za moře cestovali jen ti
nejbohatší
Jak dokládají statistiky

z druhé poloviny 30. letminu-
lého století, měsíčně cestova-
lo z Československa do Spoje-
ných států měsíčně jen něko-
lik desítek lidí. Cesta do zá-
moří byla drahá. „V červenci
1937 je navštívilo padesát ob-

čanů, v říjnu šedesát,“ upo-
zorňuje Pavel Hortig z odděle-
ní marketingu a PR Českého
statistického úřadu. Pokud
tedy Češi do USA tehdy cesto-
vali, banky jim průměrně vy-
měňovaly měsíčně na hlavu
kolem deseti a půl tisíce teh-
dejších korun. Průměrný plat
se ale ve 30. letech pohyboval

pod tisícovkou měsíčně, stře-
doškolský profesor mohl mít
necelé čtyři tisíce. I tak ani
pro něho by taková dovolená
nebyla levná.
Pro porovnání, jak na tom

byli naši předkové s výlety za
hranice: Například v červnu
až říjnu 1937 vycestovalo
z tehdejšího Československa

něco málo přes 300 tisíc lidí.
V současné době ročně vyces-
tuje do ciziny i více než
pět milionů obyvatel. Napří-
klad v roce 2018 to bylo
dokonce téměř sedm a půl
milionu turistů. Měsíčně to
bylo v průměru mnoho-
násobně víc než v uvedeném
roce 1937. PAVEL HRABICA

Ideální dovolená? MAFRA

Dovolená v zahraničí jako
běžná věc? Kdysi jenom sen

Jugoška hrála prim vždy

Kdysi království, pak socialis-
tická federace, teď samostat-
né Chorvatsko. Jadran miluje-
me pořád.

● Ve 30. letech 20. století smě-
řovalo nejvíc letních turistů
do Itálie, Jugoslávie, Francie,
Rakouska a Rumunska.

● Momentálně vede na žebříč-
ku letní obliby Chorvatsko.
Občas ho výjimečně přesko-
čí Slovensko. ČSÚ

Brbláme, ale cestujeme

14
Něco málo přes čtrnáct tisíc
korun představovaly výdaje
Čechů na delší cesty do ciziny
v roce 2021.

1/3
Přibližně tolik našich lidí vyra-
zí ročně do zahraničí s cestov-
mími kancelářemi.

inzerce
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Léčí, anebo oma-
muje? Spor mezi
výrobci a prodejci
a státem vrcholí.
Sporný produkt pů-
jde z „pultů“ pryč.

Ministerstvo zemědělství
před časem informovalo o při-
pravovaném zákazu prodeje
CBD produktů. Prodejci ve
specializovaných obchodech
to nechápou, podle nich CBD
lidem pomáhá. Podle mluvčí-
ho Státní zemědělské a potra-
vinářské inspekce Pavla
Kopřivy však musí doložit, že
užívání látky neohrožuje
zdraví. Distributoři se hájí, že
CBD neškodí.
„Myslím si, že je škoda, že

to zakážou, protože CBD hod-
ně lidempomáhá jako přírod-
ní alternativa k lékům,“ řekl
redakci iDNES.cz Jakub
Ševčík, který pracuje v pro-
dejně se zaměřením na CBD.
Pozitivní účinky zmínila

také prodavačka Karina Pahu-
ta. „Nevím, proč to chtějí za-
kázat. Lidem tomoc pomáhá.
Například CBD olej pomáhá
na úzkosti nebo problémy se
spaním,“ dodala. Se zákazem
podle jejích slov žižkovská

prodejna bojuje. Problém je
v tom, že se CBD řadí mezi
takzvané nové potraviny. Po-
dle mluvčího Státní zeměděl-
ské a potravinářské inspekce
Pavla Kopřivy měli provozo-
vatelé potravinářských podni-
ků příležitost dodat důkazy
ohledně bezpečné konzuma-
ce CBD a byli k tomu také vy-
zváni.
„Do dnešního dne žádný re-

levantní důkaz předložen ne-
byl, a to nejen v České repub-
lice, ale ani v žádném člen-
ském státě Evropské unie,“
doplnil Kopřiva. Konopný
znalec Jiří Stabla celou situa-
ci označil za nepřátelský sig-
nál. „CBD a konopné výrobky

ještě nezískaly plný status
bezpečnosti, ale to nezname-
ná, že by byly nebezpečné. Ev-
ropská autorita EFSA pouze
požádala o doplnění předlo-
žených informací o další stu-
die bezpečnosti.“ Podle něj
o bezpečnosti CBD nepochy-
buje ani WHO a jeho zákaz
ohrozí veškerý konopný prů-
mysl v Evropě.
Opatření před uváděním

nových potravin na evropský
trh má spíše preventivní cha-
rakter. Zatímco v USA se po-
travina zakáže k prodeji, po-
kud se prokáže její škodli-
vost, v Česku a Evropě jemož-
né ji začít prodávat až poté,
co se doloží její nezávadnost.
V satirickémduchu vydal k té-
matu na Twitteru stanovisko
i ministr zemědělství Zdeněk
Nekula.
„Potraviny bude nově mož-

né prodávat bez posouzení
vlivu na zdraví člověka.
Umožníme prodej čehokoliv,
o čemněkdo subjektivně pro-
hlásí, že mu to pomáhá či
chutná. Je libo potraviny ze
sršní a pavouků nebo mari-
huanu v koláčcích?“ napsal.
Zákaz prodeje by měl být

od června. „Po jeho vydání ne-
bude možné produkty s CBD
doprodat,“ upozornil mluvčí
ministerstva zemědělství Voj-
těch Bílý. iDNES.cz

Až tři životy
Poptávka po repasova-
ných robotech vzrostla
v roce 2022 více než
o čtvrtinu. Souviselo to
s prodlouženými dodací-
mi lhůtami v důsledku ce-
losvětové covidové pande-
mie. „Znovu použít lze
většinou šedesát až osm-

desát procent původního
robota, zbytek se potom
odesílá k recyklaci. Robo-
ty v automobilovém prů-
myslu lze po repasi využít
podruhé, pětinu z nich
i potřetí,“ uvádí firma
ABB, která ve svém globál-
ním centru robotiky v Ost-
ravě od roku 2007 repaso-
vala 3878 robotů. ČTK

Vrátil se na místo činu
Pražský mezinárodní maraton se ve svém 27. ročníku vrá-
til se startem a cílem tam, kde kdysi začínal. Na pražské
Příkopy a do dolní části Václavského náměstí. Letos ho
dokonce poprvé v dějinách tohoto světového prestižního
atletického závodu pro profesionály i amatéry odstarto-
val český prezident. „Je to výzva, ale bez tréninku bych si
na takový běh netroufl,“ přiznal upřímně čestný startér.
Pražský mezinárodní maraton 2023 vyhrál Keňan Alexan-
der Mutiso. Časem 2:05:09 překonal o rovnou půlminutu
třináct let starý traťový rekord Eliuda Kiptunaie. iDNES.cz

Co je to nová potravina?

CBD je extra kategorie.

● Nové potraviny jsou takové,
které nebyly ve větší míře
konzumovány před 15. květ-
nem 1997 v Evropě. Tehdy
začalo platit nařízení o tak-
zvaně nových potravinách.

● Ty nesmějí být uvedené na
trh, pokud nejsou prověřeny
Evropským úřadem pro bez-
pečnost potravin, že neško-
dí lidskému zdraví. iDNES.cz

Krátce

inzerce

CBD končí. Nesmí
se ani doprodat
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Protivný sprostý matky. Tak
se jmenuje nová kniha auto-
rek Lucie Macháčkové (LM)
a Kateřiny Krobové (KK), kte-
rá navazuje na stejnojmenný
pořad České televize. Drama-
turgyně a scenáristka Krobo-
vá spolu se stand-up komič-
kou, marketérkou, moderá-
torkou a scenáristkou Ma-
cháčkovou pro deník Metro
v dvojrozhovoru prozradily,
o čem jejich nové tištěné dílo
je a proč je podle nich lepší se
neporovnávat s ostatními ro-
diči a jejich ratolestmi. A dále
také to, jaká témata, jež kni-
ha i televizní pořad otevírají,
považují autorky za kontro-
verzní.

Jaké jste matky?
KK: Já jsem matka milující.
A chybující.
LM: Já jsem máma celkem
čerstvá, takže se cítím jako ta-
kový rodič začátečník. Hodně
„gůglím“, dost panikařím,
ale snažím se hlavně následo-
vat svoji intuici a zdravý ro-
zum.

Nová kniha Protivný
sprostý matky vychází
z rozhovorů s matkami
a otci. Čím vás inspirují?
LM: Pro mě je kniha, stejně
jako pořad, obrovskou studni-
cí sdílení. Jasně, každý si na
tomusí přijít sám, zač je toho
mateřství loket, alemně osob-
ně práce na této knize hodně

pomohla navnímat, že snažit
se o dokonalost je cesta k vy-
hoření. Já konkrétně si odná-
ším vědomí, že základem
úspěchu je nepoměřovat se
s jinými matkami, nešílet,
když vaše dítě ještě nechodí
na nočník, zatímco támhle
Pepík odvedle už jo. Při-
jmout, že pocity, které člo-
věk prožívá, jsou v pořádku –
je normální, že se vám občas
zasteskne po „starém“ životě
bez dítěte, je normální, že se
občas rozpláčete, zakřičíte,
že se cítíte ztracená, zmate-

ná, špatná. Naše kniha je po-
dlemě emancipací ženské au-
tenticity a schopnosti věřit
sama sobě a svým instink-
tům.

Nakolik jsou uvedené
příběhy přikrášlené?
KK: Přikrášlené nejsou vů-
bec. Jsou autentické. To je
pro nás klíčové – být pravdi-
vé. Oproti pořadu jsou ale pří-
běhy bohatší, protože jsme
vycházely z kompletního na-
točeného materiálu. Ne vše
se do pořadu vešlo. Také jsme
se k některým příběhům vra-
cely a ještě s nimi dál pracova-
ly. V knize je i jeden úplně
nový příběh, který vznikl jen
pro knihu. V pořadu ho nena-
jdete.

Otevíráte také různá
témata, o kterých se ve
spojitosti s mateřstvím
nemluví úplně jednoduše.
Které je pro vás osobně
nejvíc kontroverzní?
KK: Pro mne asi téma depre-
se, když s námi otevřeně Věr-
ka Koukalová mluví o mo-
mentu, kdy se jakožto hy-
perúspěšná žena amatka roz-
hodla zabít. Proč vlastně?
A co s tím dál? Tomu se věnu-
jeme v knize. Ale kontroverzi
najdeme ve většině příběhů.
Vždy v něčem popíráme zaži-
té klišé o tom, jaké bychom
jako matky měly být. Ať už
jde o potrat, porod, adopci,
tělo, rodičovskou, táty, rodi-
čovství stejnopohlavních
párů, rozchodmezi partnery,
lásku, která nás odvede od
otce našich dětí…

A které z témat je pro vás
naopak něčím normálním,

ale u ostatních vyvolává
silné emoce?
KK: To je kouzlo našich příbě-
hů – ve všechmyslím najdete
něco normálního, co je vám
známé a blízké, ale zároveň
je to něco nového a neznámé-
ho. Ale řekla bych, že silné
emoce vyvolávají například
témata perinatální ztráty
nebo třeba potrat. Já s těmi-
to tématy už nějakou dobu
žiji, tudíž jsem je již nějak
zpracovala a přijala.
LM: Všechny příběhy, které
zachycujeme, jsou normální
– v tom smyslu, že se dějí li-
dem kolem nás. Za mě je to
třeba single mateřství, roz-
vod, otec na rodičovské, popo-
rodní deprese... Nemám po-
cit, že bychom cíleně zachy-
covaly nějaké extrémy.
Prostě jen dáváme prostor pří-
běhům a tématům, o kterých
se třeba tolik nemluví.

Upozorňujete také na
duševní zdraví (nejen)
matek. Proč je to podle
vás důležité?
KK: Protože to je základ. Zná-
te to. Spokojená máma rovná
se spokojené dítě. Ale mámy
velmi často spokojené ne-
jsou. Stydí se za to. Bojí se
o tom mluvit, protože mají
obavy, že by byly považovány
za špatné matky. V krajních
případech, že jim třeba může
někdo děti vzít. Proto jsme to
řekly za ně a snažíme se vy-
tvořit bezpečný prostor, kde
můžou své pochybnosti sdí-
let. A naštěstí nejsme jediné.
O duševní zdraví čerstvých
matek se zajímá i Národní
ústav duševního zdraví či tře-
ba organizace Úsměv mámy.

VERONIKA
REICHELTOVÁ
veronika.reicheltova@metro.cz

Autorky pořadu Protivný sprostý matky 2x ZUZANA PÁCHOVÁ

Nová kniha a její autorky Kateřina Krobová (vlevo) a Lucie Macháčková (vpravo) ARCHIV

Momentka z natáčení

Duševní zdraví rodičů je
základ pro spokojené děti

Protivný sprostý matky

Nová kniha slibuje čtenářům
rozhovory o mateřství a rodi-
čovství upřímně, na rovinu,
bez klišé a bez zdrobnělin.

● V knize se nedočtete, jak vy-
chovat geniální dítě a ještě
u toho mít dokonale uklize-
ný dům, skvělou postavu
a hvězdnou kariéru. Zato po-
znáte silné autentické pří-
běhy o všedních i nevšed-
ních stránkách rodičovství,
které vám možná umožní
prožívat ten svůj příběh
o něco lehčeji.

● Zároveň vám kniha Protivný
sprostý matky dokáže, že
být mámou je skvělé. A pora-
dí, jak z toho nezešílet.



Na co nezapomenout?
Volba barvy či dekoru dveří je
sice pro mnoho lidí tou nejzá-
bavnější částí celého nákupního
procesu, dveře by ale neměly
jen dobře vypadat, ale přede-
vším by měly správně plnit svoji
funkci, kterou není jen otevírání
a zavírání. Velmi důležitá je také
volba systému otevírání (klasic-
ké otočné či posuvné), orientace
(pravé nebo levé) a výplně dveří
(plné, prosklené či celoskleně-
né). „Zásadní je správně zvolit
povrchovou úpravu dveří, a to
dle intenzity provozu v domác-
nosti. Pro domácnosti s dětmi či

domácími mazlíčky je vhodné
volit povrch s vysokou odolností
proti mechanickému poškození.
Já bych doporučoval buď SOLO
MATRIX nebo CPL SOLO 3D. Jed-
ná se o nejmodernější laminátové
povrchy, které vynikají mimořád-
nou odolností a dokonale imitují
strukturu dřeva a to na pohled
i na dotek - pohmatem je možné
cítit jemné drážky,“ říká Martin
Dozrál, generální ředitel společ-
nosti SOLODOOR a.s.

Pokud mají zákazníci speciální
požadavky, ani to není v dneš-
ní době problém. Na trhu jsou

k dostání dveře kouřotěsné, po-
žárně odolné, bezpečnostní či
protihlukové. „Při nákupu dveří
je potřeba myslet také na to, že
v domácnosti jsoumístnosti, které
mají specifické mikroklima, jako
například koupelny nebo kuchy-
ně. V těchto případech doporučuji
zvolit naše KLIMA dveře se speci-
ální úpravu konstrukce dveří, kte-
rá skvěle eliminuje rozdíly v tep-
lotě a vlhkosti mezi jednotlivými
místnostmi, a dveře tak slouží bez
komplikacímnoho let,“ vysvětluje
Martin Dozrál.

Odborné poradenství
Správný výběr dveří není jedno-
duchá záležitost, kritérií ke zvá-
žení je opravdu mnoho. Pokud
si nejsme jistí, je na místě kon-
zultace s odborníky. Ti dokážou
dobře a rychle poradit, jaké dve-
ře bychom měli zvolit. „V našich
značkových prodejnách rozmís-
těných po celé republice dostane

zákazník komplexní servis – může
se na dveře podívat naživo, projít
si katalog s kompletním sortimen-
tem a především svoje představy
konzultovat s vyškoleným per-
sonálem, který má o nabízených
dveřích perfektní přehled,“ kon-
statuje Martin Dozrál.

Prověřit si výrobce
Před nákupem je vhodné prově-
řit si výrobce, od kterého si plá-
nujeme dveře objednat. Mělo by
se jednat o zavedenou výrobu,
která se může prezentovat kva-
litními výrobky. Naší pozornosti
by neměly uniknout také dal-
ší služby, které výrobce nabízí,
případně nenabízí. Mnohé nám
mohou napovědět webové
stránky. Ty byměly být intuitivní,
uživatelsky přívětivé a měly by
poskytovat všechny informace,
které zákazník pro správný výběr
potřebuje.

Vaše dveře.
Vaše chvíle.

Váš Solodoor.

www.solodoor.czz

ADVERTORIAL

Výběr interiérových dveří nepodceňujte,
jsou důležitou součástí interiéru

Dveře mají v každé domácnosti svoji nenahraditel-
nou funkci. Nejenže oddělují, nebo naopak propo-
jují jednotlivé místnosti, ale také dotváří atmosféru
celého interiéru - vhodně zvolené dveře pozvednou
každé bydlení na vyšší úroveň. Dveře by svým uživa-
telůmměly sloužit mnoho let, proto je potřeba jejich
výběru věnovat dostatek času a pozornosti. Lidé se
často zaměřují především na designovou stránku, ta
by ale rozhodně neměla být jediným kritériem.
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Komplikovaný děj
vyvažují oblíbené
postavy. Jestli se
však seriál dočká
třetí série, ještě
není jisté.

I když je seriál určen primár-
ně pro mladší dámské publi-
kum, může klidně bavit
i chlapa. O pravdivosti toho-
hle faktu nás v minulosti ně-
kolikrát přesvědčila i strea-
movací platforma Netflix.
Před dvěma lety například

uvedla na své obrazovky fan-
tasy jednohubku a knižní
adaptaci v jednom – Světlo
a stíny. Kde se tehdy nemohli
tvůrci seriálu opřít o gigantic-
ký rozpočet, jaký mají k dis-
pozici štáby Zaklínače, Hry
o trůny či seriálového Pána
prstenů, tam si vystačili se za-
jímavým světem evokujícím
carské Rusko a kupou sympa-
tických postav. Nyní je tu
s námi již pár týdnů druhá
řada tohohle fantasy seroše.
A v ní tvůrci začínají dělat
chyby.
Článek obsahuje lehké

spoilery. Pokud si nechcete
nechat vyzradit některé klíčo-
vé události, raději se čtením
počkejte až po zhlédnutí dru-
hé řady seriálu Světlo a stíny.

Grišové a Vrása
Aleksander, generál Kiri-

gan, Darkling, Temnyj, Griša
číslo jedna, Černý heretik. Už
dlouho jsem neviděl seriál či
film, kde by se pro jedinou po-
stavu hlavního záporáka pou-
žívalo tolik různých jmen.

Netflix nám první řadou Svět-
la a stínů ukázal, jakmá vypa-
dat správný fantasy kousek
promladé. A to i díky nemalé
zásluze postavy právě tajem-
ného Kirigana v podání he-
zouna Bena Barnese.
Příběh diváka zavedl do

Ravky, dříve mocné země,
která však byla před staletími
následkem použití černé
magie rozdělena na dvě půl-
ky. Ty od sebe od těch dob ne-
odděluje hraniční zeď ani
čára na mapě. Ve středu kon-
tinentu se táhne tajemná Vrá-
sa, území čiré temnoty plné
nebezpečných potvor. Když
tedy chcete cestovat skrz, tak
přitom většinou umřete. Pro-
to to moc lidí nedělá a mezi
zeměmi necestuje.
Hlavní hrdinka kartograf-

ka Alina Starkov je se svým
kamarádem z dětství Malem

při plnění úkolu nucena pře-
jet právě Vrásu. Uvnitř ale do-
stane jakýsi magický zá-
chvat, což z ní udělá v očích
světa nejen čarodějku, tak-
zvanou grišu, a členku moc-
ného řádu kouzelníků, ale
díky jejím specifickým schop-
nostem i vyvolenou světici,
jež má podle proroctví tem-
nou oblast zlikvidovat. Na
královském dvoře jí v tom
chce naoko pomoct šéf Grišů
jménem Kirigan. Jak se ale
ukazuje, právě Kirigan je ne-
jen tím, kdo Vrásu vytvořil,
ale také chce zneužít Alininy
důvěry a schopností ve svůj
prospěch.

Alina se vrací
Po závěrečném střetu na

konci předešlé řady, kdy měl
záporák naoko zemřít, se
Alina a Mal v aktuální sérii

snaží nepozorovaně vyhledat
umocňovače, tedy magické
bytosti. Ty by hlavní hrdince
měly přidat dostatek moci na
to, aby Vrásu konečně zniči-
la. Světlo a stíny se však napo-
druhé (každá řada má osm
dílů) rozjíždějí velice poma-
lu, a jakmile se jim to koneč-
ně daří, vzápětí děj doplácí
na přemíru zápletek. Temnyj
pochopitelně neřekl posled-
ní slovo a z Vrásy po bitce
s Malem a Alinou vylezl pod-
statně silnější a s dvojicí bou-
chačů v podobě temných stí-
nových monster po boku.
Charisma Bena Barnese ani
staronové potíže jeho posta-
vy ale bohužel k jednoznačné-
mu zvedání palců nahoru ne-
stačí. Seriál totiž začíná reál-
ně odsýpat až ve své druhé po-
lovině. A i zde námkvalita bo-
hužel kolísá.

Naštěstí výsledek zachraňu-
jí sympatické postavy. Čert
vem jednoho z nejtrapněj-
ších záporáků vůbec, a tím
myslím Pekku Rollinse a vše
kolem něho. Je tu oblíbená
vraní partička, v níž si tento-
krát krade prostor Kaz Fred-
dyho Cartera. Řada hluchých
míst či plácání prázdné dialo-
gové slámy se dají rovněž
omluvit snáz, když tu máme
partičku Grišů kolem korzá-
ra Sturmhorda. I herečka Jes-
sie Mei Li je v roli Aliny jistěj-
ší než minule. Naopak Mal je
z mého subjektivního hledis-
ka naopak ještě otravnější. Fi-
gur, respektive postav, je tu
jako na orloji, ale baví vás to.
Když vám někdo nebo něco
nesedí, většinou to někdo,
nebo něco jiného, zase vyvá-
ží. Bohužel pak ale přichází fi-
nále, které výsledný dojem
slušně zabíjí.

Rozehrávka na další řadu
Tvůrci se v závěru druhé sé-

rie rozhodli ukousnout si pří-
liš velké sousto a v posledním
díle rozehrát hned několik li-
nií pro pokračování. Což o to,
dělají to tak skoro všichni. Bo-
hužel to ale dalo sakra rychle
zapomenout na osudové mo-
menty, na které tu ještě před
chviličkou došlo a po celou
dobu se na ně chystala půda.
Tím mám na mysli ukončení
Vrásy a hlavního padoucha.
Seriálmá tak další, velice pod-
statný problém. Sotva se děj
v druhé půlce druhé série roz-
jede, už se zase pospíchá ji-
nam. Takže jediné, co zbývá,
jsou zmiňovaní tahouni v po-
době oblíbených charakterů.
Tvůrci mají zkrátka problém
udržet svou, byť oddychovou,
kvalitu. Děj se jim tedy pod
nánosem zápletek začíná roz-
padat pod rukama. A to už vů-
bec nemluvím o tom, že není
odklepnutá třetí řada. Tako-
výhle konec tvůrcům nepřál
snad vůbec nikdo.
Adaptace knižní fantasy

ságy Griša, již napsala Leigh
Bardugová, není tuctová teen
žánrovka pro mladé divačky.
Světlo a stíny baví sympatic-
kými postavami i hezky vypa-
dajícím světem, který má za
vzor carské Rusko. Případné
završení ve třetí řadě není ale
otázkou toho, zda si jej diváci
či tvůrci zaslouží. Po rozpači-
témkonci druhé série je abso-
lutní nutností, aby to celé dá-
valo v závěru smysl. Jestli na
něj ale dojde, toť otázka.

FILIP
JAROŠEVSKÝ
filip.jarosevsky@metro.cz

Ben Barnes jako generál Kirigan/Darkling NETFLIX

Druhá řada Světla a stínů
doplácí na přemíru zápletek

inzerce
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Vedle Ukrajinců či
Slováků se na čes-
kém trhu práce
stále častěji obje-
vují pracovníci ze
zemí tisíce kilome-
trů vzdálených.

Sednou do letadla, urazí tisí-
ce kilometrů a u nás se živí
profesemi, které jsme dřív za-
stávali my, nebo Ukrajinci či
Slováci. Mezi novými pracov-
níky v českých firmách jsou
například Indové, Nepálci či
Filipínci. A byť pocházejí z ji-
ného kulturního prostředí
a čeština není jejich rodným
jazykem, v zaměstnání nema-

jí problém fungovat. Firmy
jsou s nimi spokojené a jejich
práci si chválí.
„Důvodem je především di-

verzifikace rizik a také sku-
tečnost, že je v těchto zemích
možné najít pracovníky s po-
třebnou kvalifikací,“ říká
k náboru z jiných než „tradič-
ních“ zemí Štěpán Koláček,
International Mobility ma-
nager ze společnosti Grafton
Recruitment.
Stále oblíbenější jsou Fi-

lipínci, zaměstnavatelé jsou
s nimi velice spokojení. Podle
statistik ministerstva práce
a sociálních věcí působí Fili-
pínci nejčastěji ve zpracova-
telském průmyslu. Obsazují
místa svářečů, slévačů, kovo-
obráběčů, strojních zámeční-
ků, CNC operatérů, seřizova-
čů či elektrikářů. iDNES.cz

Oslavy
Už podruhé si Česko připo-
míná konec 2. světové vál-
ky v době, kdy kousek od
nás zuří jiná válka. Plzeň
potřiatřicáté rozjásaly Slav-
nosti svobody na počest
amerických osvoboditelů
(vpravo nahoře). Šéf BIS
Michal Koudelka (vlevo
dole) se dočkal, spolu s dal-
šími, od prezidenta Petra
Pavla generálské hodnosti,
kterou mu sedmkrát ode-
přel Miloš Zeman. Na praž-
ských Olšanských hřbito-
vech pak uctili politici a vo-
jáci životy padlých rudoar-
mějců (vpravo dole). PH

3x
ČT

K

Filipínský
svářeč má
u nás šanci



slevové kupony 2023 najdete 10.5. Žena a Život
15.5. ona dnes a portmonka / 18.5. magazín dnes+tv
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Nová kampaň na
nalákání turistů
budí v Itálii emoce.

Z Venuše ze slavného obrazu
Zrození Venuše Sandra Botti-
celliho se stala influencerka.
Italskéministerstvo cestovní-
ho ruchu ve své nové kampa-
ni prezentuje éterickou krás-
ku na golfovém hřišti, s růz-
nými památkami v pozadí
nebo s kouskem pizzy v ruce.
Nová reklama, kterou odbor-
níci na umění i marketing
ostře kritizují, se snaží přilá-
kat hlavně mladé turisty ze
zámoří.
„Nová kampaň naprosto

nevkusně bagatelizuje naše
dědictví, když Botticelliho Ve-
nuši proměňuje v další stereo-
typní krásku,“ stěžuje si his-
torička umění Livia Garomer-
siniová, která působí v organi-
zaci Mi Riconosci sdružující

odborníky na kulturní dědic-
tví. Massimo Moretti, profe-
sor dějin umění z římské uni-
verzity La Sapienza, říká, že
Venuše ze sociálních sítí poni-
žuje krásu a tajemnost, jaká
se skrývá v originálu. „Botti-
celli by z toho zřejmě nebyl
nadšený,“ myslí si Moretti.
Odborníci na reklamu upo-

zorňují, že přetvářet v kampa-
ních legendární umělecké

díla je ošemetné. „Čím více
se snažíte předělat něco, co je
historické, tím větší bouři vy-
voláte,“ varuje Larry Chiagou-
ris, uznávaný americký mar-
ketingový stratég.
Náklady na roční kampaň,

kterou vytvořila italská turis-
tická agentura ENIT a reklam-
ní společnost Armando Tes-
ta, se odhadují na přibližně
devětmilionů eur (212,6mili-
onu korun). Šéfka ENIT Ivana
Jeliničová říká, že cílovou
skupinou jsou mladší lidé ze
zámoří. „Zamlouvala se nám
myšlenka, že to bude umělec-
ké dílo, které je nadčasové,“
řekla k proměně postavy z re-
nesančního obrazu Jeliničo-
vá. „Připadala nám jako ne-
smrtelná ikona, která bude
dobře reprezentovat Itálii,“
dodala.
Venuše z Instagramu, kte-

rá je na rozdíl od svého vzoru
z obrazu oblečená, se už do-
čkala nelítostných parodií na
sociálních sítích. ČTK

inzerce

Dojetí z oslav a koncert
Čerstvě korunovaný král Karel III. a jeho choť Camilla se
v neděli večer zúčastnili koncertu na hradě Windsor,
jemuž přihlíželo na 20 tisíc lidí. Na program popového
koncertu, jehož moderování dostal na starost britský
herec Hugh Bonneville, zařadili organizátoři vystoupení
Lionela Richieho, Katy Perry, Andrey Bocelliho či skupiny
Take That. Královský pár dříve během dne podle Buc-
kinghamského paláce uvedl, že jej sobotní oslavy jejich
korunovace hluboce dojaly. Slavnostní nálada v Británii
pokračovala i v neděli, po celé zemi se konalo odhadem
až 50 tisíc pouličních slavností. ČTK

Kampaň s Venuší AP

Ve Spojených státech získává na popu-
laritě operace, při které lékaři paciento-
vi o několik centimetrů prodlouží
nohy. Zatímco ve většině případů se zá-
krokem řeší úrazy, pomocimůže i těm,
ke kterým příroda nebyla příliš štědrá.
Mindráky si tak mohou vyléčit nevyso-
cí muži, kteří celý život poslouchají vti-
py a narážky. Nákladnou operaci však
provázejí rizika.

„Mým cílem nikdy nebylo být vyso-
ký. Jen jsem chtěl, aby už nikdo neko-
mentoval moji výšku,“ vypráví šesta-
dvacetiletý Alex, proč zaplatil 100 tisíc
dolarů za to, aby povyrostl o 7,5 centi-
metru. Senmu loni v lednu splnili léka-

ři. Během operace pacientovi nejdřív
nalomí stehenní kosti a do nich se pak
zavedou speciální hřeby.

Ty se na dálku řízeně roztahují o je-
den milimetr denně až do požadované
délky. Operace je velmi náročná a trvá
nejméně čtyři hodiny, obvykle ji navíc
nehradí pojišťovna. Přesto nevysokým
mužům stojí za to bolestivý zákrok
podstoupit. „Lidé k menším mužům
pravidelně přistupují s despektem jen
kvůli věci, kterou sami nemohou ovliv-
nit,“ vysvětluje Alex. V posledních le-
tech zákrok nejméně dvakrát provedli
lékaři v Brně. V obou případech však
šlo o pacienty po úrazu. iDNES.cz

Hašení se nedaří
Na západě Kanady se stále nedaří
uhasit desítky požárů, kvůli nimž
už své domovy muselo opustit
téměř 30 tisíc lidí. V provincii
Alberta je 108 lesních požárů,
z nichž 31 nemají hasiči pod kon-
trolou. V tomto ročním období je
to velmi nezvyklý počet. Co všech-
no už plameny zničily, není mož-
né vždy přesně posoudit, protože
v tom v řadě případů hasičům brá-
ní kouř a oheň. Také v sousední
Britské Kolumbii nemají hasiči dva
lesní požáry pod kontrolou, a bylo
nutné přistoupit k evakuacím.

Požadují kontroly
Ministři vnitra německých spol-
kových zemí Sasko a Braniborsko
požadují zavedení kontrol na
hranicích s Polskem a Českou
republikou. Chtějí tak zabránit
neoprávněnému vstupu uprchlí-
ků. Dopisem se obrátili na spolko-
vou ministryni vnitra Nancy Fae-
serovou. Argumentují účinkem
už existujících hraničních kon-
trol v Bavorsku. Zítra budou spol-
kové země jednat s kancléřem
Olafem Scholzem v kancléřství
v Berlíně o dalším financování ná-
kladů na uprchlíky. ČTK

Krátce

ČT
K

Má influencerka
Venuše šanci?

Prodloužení nohou.
Zvýší sebevědomí
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V čele kabinetu
bude dosavadní
viceguvernér
slovenské centrální
banky Ľudovít
Ódor.

Slovenská prezidentka Zuza-
na Čaputová necelých pětmě-
síců před konáním předčas-
ných voleb oznámila, že
po 14. květnu jmenuje vládu
odborníků. V jejím čele bude
dosavadní viceguvernér slo-
venské centrální banky (NBS)
Ľudovít Ódor.

Dosluhující premiér Edu-
ard Heger, jehož menšino-
vému kabinetu sněmovna
loni v prosinci vyslovila nedů-
věru, dal svou funkci k dispo-
zici poté, co se s hlavou státu
neshodl na postupu při řešení
politické situace po rezignaci
dvou ministrů.

Od posledních parlament-
ních voleb z konce února
2020 bude mít Slovensko už
třetí vládu; s kabinetem slože-
ným pouze z odborníků země
zkušenosti zatím nemá.
Slovenská sněmovna už letos
v lednu rozhodla, že nové vol-
by se uskuteční 30. září.

Šestačtyřicetiletý Ódor je vi-
ceguvernérem NBS od roku
2018. Dříve byl například čle-
nem vedení nezávislé roz-

počtové rady, dále členem
bankovní rady NBS či hlav-
ním ekonomem ministerstva
financí. Jména dalších členů
příští vlády Čaputová neozná-
mila. Řekla pouze, že jimi bu-
dou lidé, kteří se nebudou
ucházet o přízeň voličů v nej-
bližších parlamentních vol-
bách.

„Volby jsou sice na konci
září, ale doposud se každá vlá-
da na Slovensku tvořila něko-

lik dalších týdnů. Půl roku je
tedy ještě dostatečně dlouhá
doba na to, aby vláda odborní-
ků mohla stabilizovat situaci
a přivést Slovensko k předčas-
ným volbám,“ řekla Čaputo-
vá. Hlava státu už dříve uved-
la, že pro případ selhání Hege-
rova kabinetu je připravena
jmenovat úřednickou vládu.

Nejnovější politickou krizi
v zemi odstartovalaminulý tý-
den opoziční strana Směr – so-
ciální demokracie (Směr-SD).
Její předseda a bývalý trojná-
sobný premiér Robert Fico kri-
tizoval skutečnost, že firma
Reko Recycling ministra ze-
mědělství Samuela Vlčana
jako jediná z osmi uchazečů
uspěla v jednom z kol přidělo-
vání státních dotací v oblasti
odpadového hospodářství. Vl-
čan, který má v Reko Recyc-
ling pod kontrolou většinový
podíl, se pak ve čtvrtek odmí-
tl vzdát nároku na dotaci
zhruba 1,4 milionu eur a dal
k dispozici svou funkci. ČTK

Ľudovít Ódor je viceguverné-
rem NBS od února 2018. Tento
ekonom a vysokoškolský peda-
gog byl poradcem expremiér-
ky Ivety Radičové a exministra
financí Ivana Mikloše.

● Narodil se 2. července 1976
v Komárnu. V roce 1999 absol-
voval magisterské studium
matematiky a managementu
na Matematicko-fyzikální

fakultě Univerzity Komenské-
ho v Bratislavě. Po skončení
studia nastoupil v dubnu 1999
na pozici analytika finančních
trhů v Československé ob-
chodní bance, kde pracoval
dva roky.

● Od ledna 2016 je hostujícím
profesorem na Středoevrop-
ské univerzitě, je autorem ně-
kolika odborných knih. ČTK

Nový premiér

inzerce

Krátce

Po Evropě
Čínský ministr zahraničí
Čchin Kang zahájil cestu
do Evropy, během níž
postupně navštíví Ně-
mecko, Francii a Norsko.
Návštěva, která by měla
trvat do pátku, přichází
v době, kdy se Peking
snaží hrát roli prostřední-
ka ve válce na Ukrajině.
Čína se navzdory své blíz-
kosti k Rusku prezentuje
jako neutrální země.

Další sankce
Evropská komise předlo-
žila členským státům Ev-
ropské unie návrh jede-
náctého sankčního balí-
ku vůči Rusku. Cílem no-
vého balíčku je zamezit
obcházení opatření, kte-
rá sedmadvacítka uvalila
na Rusko už dříve v sou-
vislosti s jeho invazí na
Ukrajinu. Balík by napří-
klad zavedl nový mecha-
nismus pro omezení
unijního vývozu do tře-
tích zemí, které jsou spo-
jovány s obcházením
sankcí. ČTK

Slovenská krize. Do
voleb úřednická vláda
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INZERCE

Doplňujte podle legendy vodorovně
a svisle stejná slova. Tajenka je
vodorovně i svisle.
1. papír na zeď
2. ostrov
Artušovských
legend

3. tajenka
4. elegantní
muž

5. fantazijní
hud.
skladba

6. exotické
ovoce

DNES

ČT1 ČT2 Nova ÓčkoPrima

15.50 Zavolejte porodní
sestřičky V (5/8)

16.45 Akce: Rekonstrukce! (6/12)
17.15 AZ-kvíz
17.40 Černé ovce
18.00 Události v regionech
18.25 Kde domovmůj?
19.00 Události
19.56 Branky, body, vteřiny
20.10 Vyprávěj
21.05 13. komnata Slávky

Vernerové Pěchočové
21.30 Želary

Romantické drama
(ČR/SR/Rak., 2003)

23.55 Komisař Moulin
01.25 Zajímavosti z regionů
01.50 AZ-kvíz
02.20 Dobré ráno

16.20 Útulek pro záchranu
šimpanzů
Jane Goodallové (1/6)

17.10 Sto divů světa II (1/13)
18.05 Nádherná Amerika
19.00 Cyklotoulky
19.15 Křesťanský magazín
19.40 Postřehy odjinud
19.50 Zprávy v českém

znakovém jazyce
20.00 Alžběta
21.00 Eurovision Song

Contest 2023
23.10 Rockerky

Komedie (USA, 2002)
00.50 Temný les (5/6)
01.35 Namoll
02.20 Před půlnocí
02.55 Legendy záchranářství

17.00 Odpolední Televizní no-
viny, Sportovní noviny

17.30 Na lovu III
18.30 Ulice (4482)
19.30 Televizní noviny, Spor-

tovní noviny, Počasí
20.20 Jedna rodina (19)

Myčka. Komediální seriál (ČR)
21.35 Mise nový domov
23.05 Kriminálka Vegas II (3)

Krimiseriál (USA, 2022)
00.05 KriminálkaMiami X (7, 8)

Krimiseriál (USA, 2011)
02.00 Kriminálka Vegas II (3)
02.45 Novashopping
03.00 Na lovu III
04.00 Víkend
04.25 Ordinace

v růžové zahradě (95)

15.50 Koko ve varu
16.50 Policie v akci
17.50 Prostřeno!
18.55 Hlavní zprávy
19.40 Krimi zprávy
19.55 Showtime
20.15 Zoo (111)

Chystá šílenou pomstu?
Rodinný seriál (ČR, 2023)

21.35 7 pádů Honzy Dědka
22.45 7 pádů Honzy Dědka
23.50 Ano, šéfe!
01.00 Policie v akci
02.00 Policie Hamburk VI (5, 6)

Krimiseriál (N, 2011)
04.10 Kriminálka

Montpellier IV (4)
Ztracené dětství.
Krimiseriál (Fr., 2018)

06.00 Ranní fresh
09.00 1Charted
11.00 Óčko hity
15.00 Mixxxer Live
17.00 Óčko hity
17.30 Smartmania

Novinky ze světa technologií
s Dominikem Vršanským

17.35 Óčko hity
Klipy nonstop

19.30 #KAMNAAKCI:
ROCK FOR PEOPLE 2023
Představujeme headlinery
letošního Rockáče

19.35 Óčko hity
22.00 Naked Attraction Italy

Nové premiérové díly italské
verze nahé seznamky

22.30 Óčko flirt

Beran 21. 3. – 20. 4.
V partnerství očekávejte obtíže, jež neumíte
napravit. Jedná se o dlouhodobé kostlivce ve
skříni, které jste na petlici zavírali.

Váhy 23. 9. – 23. 10.
Rádi se stále vzděláváte a dokazujete sobě
i okolí, že máte na to být jedincem, který, když
něco neumí, dokáže si to doplnit.

Býk 21. 4. – 21. 5.
V práci se konečně blýská na lepší časy. Pova-
žujete se za zkušeného člověka v oboru a z pra-
covních nabídek si můžete vybírat.

Štír 24. 10. – 22. 11.
Zvýšenou pozornost nyní věnujete dětem
a chcete jim dopřát jen to nejlepší. Hodně to
momentálně posílí váš vzájemný vztah.

Blíženci 22. 5. – 21. 6.
Poslední dobou vás přepadává únava a fyzická
nepohoda. Raději relaxujte, zajděte na procház-
ku nebo si přečtete oblíbenou knihu.

Střelec 23. 11. – 21. 12.
V zaměstnání už toho máte akorát dost! Stojíte
jednou nohou hned na třech pozicích, je na vás
vyvíjen nátlak. Tohle nejde zvládnout.

rak 22. 6. – 22. 7.
Váš idol vás poslední dobou hodně rozčiluje. Je
nevrlý, slibuje a pak něco nedodrží. Spolehlivost
je pro vás u protějška stěžejní.

kozoroh 22. 12. – 20. 1.
Poslední dny se po psychické stránce necítíte
dobře. Máte pocit, že jste na vše sami, a padá na
vás splín. Není ostuda říct si o pomoc.

leV 23. 7. – 22. 8. Vodnář 21. 1. – 20. 2.
Mars je v negativní kvadratuře s Vodnářem,
a pokud řešíte pracovní záležitosti, tak byste
zásadní rozhodnutí měli nechat na jindy.

Panna 23. 8. – 22. 9.
Poslední dobou se vám nedaří moc šetřit. Máte
slabost pro krásné věci a spoustu peněz dáváte
do sebe, na své koníčky, ale i krásu.

ryBy 21. 2. – 20. 3.
Procházíte velmi šťastným obdobím. Daří se vám
v milostné, pracovní i finanční sféře a v mnoha
ohledech se posunete výrazně kupředu.

týdenníhoroskop 9. 5. – 14. 5. 2023

Předvádíte skvělé pracovní výkony a je vidět,
že za sebou máte kus práce. Váš úspěch je na
dosah, stačí ho jen vzít a nepustit!

Tuto službu poskytuje: E.M.A. Europe s.r.o., P.O. Box 14, Praha 5, 110 05, technicky zajišťuje Materna,
1 sms/55 Kč vč. DPH, 1min/70 Kč vč. DPH,max. délka hovoru 17minut, www.ema.bz, www.platmobilem.cz

Luštěnka

Počasí

Sudoku

TV tipy
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Jméno Lazer Viking se v po-
sledních týdnech začalo obje-
vovat na hudební scéně čím
dál častěji. Mohla za to přede-
vším ocenění za desku Tun-
nel Vision, kterou hudebník,
zpěvák, kytarista a produ-
cent Jakub Kaifosz vydal pod
uvedeným jménem loni.
V rozhovoru pro Metro odha-
lil i místa, kde brzy zahraje.

Před časem jste celkem
radikálně změnil hudební
styl a dal sbohem pro vás
typickým kytarám? Co vás
k tomu vedlo?
Snažím se při psaní řídit

hlavně instinktem a jít vždy
cestou, na které toho můžu
co nejvíc objevit. Když jsem
začal pracovat na desce Tun-
nel Vision, měl jsem prostě
pocit, že abych si mohl kyta-
ru ještě někdy opravdu užít,
budu ji muset po těch dvaceti
letech aspoň na chvíli odlo-
žit. O syntezátorech jsem ne-
věděl zhola nic, takže to tro-
chu bylo, jako bych s hudbou
začínal odznova, čirá radost.

Jak se cítíte v segmentu
taneční hudby?

Já jsempísničkář. To je jedi-
ný segment, kterého se cítím
aspoň trochu součástí. Je ale
pravda, že nynější tanečnější
forma Lazer Vikinga možná
víc zpřístupnila svět mých
písniček lidem, kteří by do
něj jinak asi neměli šanci pro-
niknout.

Za zmíněnou desku Tun-
nel Vision jste získal v dub-
nu prvenství za album
roku v cenách Apollo, co
to pro vás znamená?
Získat cenu kritiků Apollo

je pro mě zásadní a šíleně si
toho vážím. Hlavně proto, že
si neskutečně vážímprávě na-
šich kritiků. Žijeme bohužel
v době, kdy je kultura v mé-
diích na konstantním ústu-
pu, a hudební žurnalistika je
tak vytlačována čím dál víc
na pomyslný okraj útesu. Při-
tom bez ní byste o vaší nejob-
líbenější kapele, zpěvákovi
nebo zpěvačce dost pravděpo-
dobně ani nevěděli. Natož
pak o mně, že jo.

Vzápětí jste vyhrál Cenu
Anděl v kategorii video-
klip. Jak jste to vnímal?

Vyhrát cenu za videoklip je
asi ta nejkrutější věc, která se
muzikantovi může stát.
Všechna sranda stranou.
Fakt, že se napříč všemi kate-
goriemi Andělů začíná obje-
vovat víc a víc současných
umělců, kteří by ještě před
pár lety tvrdě naráželi na skle-
něný strop starých pořádků
hudební akademie, vnímám
jako velmi pozitivní zprávu.
Vidět svoje jméno v kategorii
zpěvák roku, ač jen v předno-
minacích, bylo k neuvěření.
Stejně jako jít na pódium po

Zdeňku Svěrákovi, mluvit
před prezidentem republiky
a den poté o sobě číst v bulvá-
ru. Tak mě neštípejte, ať se
neprobudím.

Četl jsem, že Andělem oce-
něný videoklip k singlu Yr
Body je celkem rodinnou
záležitostí. Můžete nám
k tomu říct detaily?
Klip k písni Yr Body jsme to-

čili společně s mou nejlepší
kamarádkou a zároveň nej-
lepší režisérkou, kterou
znám – Jay Walker. Hraje
v něm kromě mě ještě moje
matka a všechny obrazy i so-
chy, které v něm figurují,
jsou dílem mého otce. Žádná
z těchto informací nemění
nic na tom, že pokud jste klip
ještě neviděli, budu moc rád,
když si na něj uděláte čas. Jo
a zapněte si titulky.

V polovině května budete
vystupovat v Praze na site
specific festivalu #5PRO-
STOR. Kdy přesně vás tam
fanoušci uvidí a mohou se
těšit na něco speciálního?
Na festivalu v holešovické

tržnici hraju v sobotu

20. května. Dost se na to tě-
ším, protože si tam budu
moct střihnout daleko delší
set než obvykle. Takže krom
celé Tunnel Vision dojde i na
úplně nové věci z připravova-
né desky Building to No-
thing. Navíc se mi často ne-
poštěstí hrát v rodné čtvrti.

A co vaše již neexistující
kapelaWild Tides? Budou
mít fanoušci ještě někdy
šanci vás společně vidět?
Divoký přílivy jsme letos

s Vegym (Jan Táborský, pozn.
red.) oživili, abychom zahráli
na akci pro našeho zesnulé-
ho kamaráda Ondřeje Blaž-
ka, kytaristu z Genuine Jacks,
který nás předčasně opustil.
Když bylo po koncertě, došlo
nám, že by asi byla škoda si
spolu staré písničky ještě pár-
krát nezahrát, když jsme je
oprášili. Takže jsme kývli na
několik našich oblíbených
festivalů. Objevíme se tak
s Wild Tides třeba 17. června
v Kamenici nebo 12. srpna na
Krásných ztrátách ve Všeti-
cích, kde mě můžete vidět
o den dříve i na vystoupení
s Vikingem. PUR

Lazer Viking ARCHIV LV

AŽ NA6

ZAŘÍZENÍCH
ZA JEDNU

CENU

Neplatí pro MAGENTATVMINI a MAGENTATV SAT.

Více na t-mobile.cz/tv

Najděte si to svoje
naMAGENTATV

inzerce

„Kytary jsem musel odložit“



www.metro.cz SPORT úterý 9. května 2023 14

Čeští hokejisté
míří na světový
šampionát s pěti
posilami z NHL.

V neděli večer po Českých
hrách, kde domácí hokejisté
obsadili třetí místo, oznámil
trenér Kari Jalonen nominaci
pro mistrovství světa.
V ní je deset bronzových

medailistů z loňského šampi-
onátu ve Finsku. Z týmu při
posledním škrtu vypadl
obránce David Jiříček z Co-
lumbusu, který měl potíže
s kotníkem, a další dva účast-
níci loňského MS – bek Jan
Ščotka z Komety Brno a útoč-
ník Hynek Zohorna z Oskar-
shamnu. „Odehráli jsme tady
v Brně tři opravdu těžké zápa-
sy. Ty námna této úrovni uká-
zaly, podle čeho máme udě-
lat finální rozhodnutí o nomi-
naci. Museli jsme jít v několi-

ka případech opravdu hodně
do hloubky. Mám ale radost
z toho, jaký jsme složili tým,“
uvedl Jalonen.
V kádru je pět posil z NHL –

gólman Karel Vejmelka z Ari-
zony, obránce Jakub Zbořil
z Bostonu a útočníci Martin
Kaut ze San Jose, Dominik Ku-
balík z Detroitu a Filip Chytil

z New York Rangers, který se
k týmu připojil až dnes. Prá-
vě na Chytila chce Jalonen
hodně spoléhat.
Do výběru se dostal i útoč-

ník Daniel Voženílek z mis-
trovského Třince, který má
na kontě pouze čtyři zápasy
v národním týmu. „Byl to nej-
užitečnější hráč extraligové-
ho play-off. V Brně ukázal, že
je stále v tom správném roz-
položení. Když je hráč na
vlně, daří se mu,“ řekl kouč.
Na první velkou akci semo-

hou těšit také obránci Zbořil,
TomášDvořák s JanemKošťál-
kem z Pardubic, David Něme-
ček s útočníkemDavidem To-
máškem ze Sparty, další
forvardi – Kaut, Ondřej Berá-
nek z Karlových Varů a Filip
Chlapík z Ambri-Piotty.
Vedení národního týmu

stále čeká na vývoj situace
v zámoří, takže tým se ještě
může lehce pozměnit. MS
Češi načnou pátečním zápa-
sem se Slovenskem. ČTK

Čtyřgólový
Fotbalisté pražské Slavie
v úvodním kole ligové nad-
stavbové skupiny o titul
doma rozstříleli Bohemi-
ans 1905 6:0. Čtyři branky
vstřelil Václav Jurečka (na
snímku). Svěřenci trenéra
Jindřicha Trpišovského dál
ztrácejí dva body na vedou-
cí Spartu, na jejímž hřišti
se představí v sobotu. Spar-
ta předtím vyhrála v Olo-
mouci 1:0 po gólu Martina
Minčeva. V úvodních semi-
finále ve skupině o umístě-
ní České Budějovice porazi-
ly Liberec 3:2 a Mladá Bole-
slav remizovala s Hradcem
Králové 0:0. ČTK

ČT
K

Sobotní časovka se stala na
Giru d’Italia kořistí belgické-
ho cyklisty Remca Evenepoe-
la. Druhou etapu o den pozdě-
ji vyhrál ve spurtu Ital Jo-
nathan Milan, jenž startuje
na své první Grand Tour.
Včera se ve spurtu do kop-

ce radoval australský cyklista
Michael Matthews ze stáje
Jayco AlUla a na úvodní
Grand Tour sezony triumfo-
val potřetí v kariéře. „Moc dě-
kuju týmu. Jeli fakt naplno,
takmoc jsme etapu chtěli zís-
kat,“ svěřil se Matthews.
V růžovém dresu vedoucí-

ho muže dál jede Evenepoel
ze Soudal – Quick-Step. MET

Nominace Česka na MS

Kari Jalonen vybral 25 jmen.

● Brankáři: Šimon Hrubec,
Marek Langhamer, Karel
Vejmelka

● Obránci: Tomáš Dvořák, Jan
Košťálek, Michal Kempný,
David Němeček, Tomáš
Kundrátek, Michal Jordán,
Ronald Knot, Jakub Zbořil

● Útočníci: Ondřej Beránek,
Jiří Černoch, David Tomášek,
Vladimír Sobotka, Filip Chla-
pík, Michael Špaček, Lukáš
Sedlák, Jakub Flek, Daniel
Voženílek, Roman Červenka,
Filip Chytil, Martin Kaut, Do-
minik Kubalík, Jiří Smejkal

● Mistrovství světa v Rize
a Tampere se hraje od
12. do 28. května. Češi už
odletěli na turnaj dnes. ČTK

Bartl padl ve finále
Miloš Bartl byl nejúspěš-
nějším českým boxerem
na Grand Prix v Ústí nad
Labem, když prošel třemi
vyřazovacími koly do finá-
le kategorie do 71 kg, Tam
nestačil na vicemistra svě-
ta Omariho Jonese z USA.
Bronz získali Petr Novák
a Lenka Bernardová. Bě-
hem víkendu porazil v Me-
xiku domácí Saúl Álvarez
Brita Johna Rydera a udr-
žel mistrovské pásy organi-
zací WBC, WBA, WBO, IBF.

Postoupily na MS
České basketbalistky se
probojovaly na mistrov-
ství světa ve hře 3x3. Na
kvalifikačním turnaji v iz-
raelském Ejlatu porazily
Kolumbii 15:13 a mohly se
radovat z postupu na šam-
pionát, který se koncem
května koná ve Vídni. V zá-
kladní skupině český tým
ve složení Veronika Voráč-
ková, Anna Rylichová, Ka-
teřina Galíčková a Karolí-
na Šotolová porazil Mada-
gaskar a podlehl Austrálii.

Radost ve Slavii
Fotbalistky Slavie obhájily
ligový titul. Dvě kola před
koncem nadstavby jim ho
zajistila nedělní bezbran-
ková remíza Sparty v Liber-
ci, po které mají slávistky
na prvním místě tabulky
před pražskými rivalkami
nedostižný náskok osmi
bodů. Slavia ovládla nej-
vyšší soutěž podeváté,
před nadstavbou přitom
byla druhá o dva body za
Spartou. Oba celky se utka-
jí také ve finále poháru.

Opět Verstappen
Nizozemský pilot Max
Verstappen vyhrál po star-
tu z devátého místa Vel-
kou cenu Miami formule 1
a upevnil si vedení v čele
mistrovství světa. Úřadují-
cí světový šampion z Red
Bullu porazil o více než
pět vteřin týmového kole-
gu Sergia Péreze, před
nímž má náskok 14 bodů.
Třetí dojel počtvrté v sezo-
ně Fernando Alonso z As-
ton Martinu. MS pokraču-
je 21. května v Imole.

Titul pro KP Brno
Volejbalistky KP Brno zís-
kaly v neděli po šestnácti
letech mistrovský titul.
V pátém extraligovém finá-
le zdolaly městského riva-
la Šelmy 3:0 po setech
27:25, 32:30 a 25:18 a dra-
matickou sérii ovládly 3:2
na zápasy. Královo Pole zís-
kalo šestý český titul. Pro
Šelmy, čtvrtý tým základ-
ní části, jsou i stříbrné me-
daile největším úspěchem
v krátké pětileté historii
klubu. ČTK

Rozlučka
Bývalý krasobruslař Mi-
chal Březina při rozlučce
v Ostravě nejvíce proží-
val, když se na kostce pro-
mítalo shrnutí jeho karié-
ry s komentářem Petra
Vichnara. Pak předvedl
třiatřicetiletý Březina vy-
stoupení za doprovodu
japonských bubnů. Užíval
si program, v němž se
ukázali čeští reprezentan-
ti i zahraniční hosté. ČTK

ČT
K

Triumf Berana

1.
Jiří Beran vyhrál šermířskou
Grand Prix v Cali. Jednačtyři-
cetiletý kordista uspěl v ko-
lumbijském dějišti v jedenác-
ti z dvanácti duelů a ve finále
porazil italského soupeře Da-
videa Di Veroliho 9:8. Turnaj
elitní kategorie, který je v šer-
mu obdobou tenisového
grandslamu, opanoval Beran
jako první český šermíř. Jeho
maximem bylo třetí místo
v roce 2010 v italském Legna-
nu. Naposledy měl k triumfu
v GP blízko fleretista Alexan-
der Choupenitch v roce 2015,
který ale finále prohrál. ČTK

Giro. V čele
je Evenepoel

Jalonen vybral deset
loňských medailistů

Citát

I když tam nemáme vy-
sloveně superhvězdy,
mám pocit, že tenhle
tým může na šampio-
nátu uspět.
KARI JALONEN, TRENÉR HOKEJISTŮ ČR

Krátce



INZERCE



Moje dm-app
dm.cz

Nakoupím kvalitní
produkty za výhodné

ceny

Denkmit
vlhčené ubrousky
granátové jablko
50 ks

3990
0,80 Kč za 1 ks

DLOUHODOBÁ CENA

od 21.11.2022 39,90 Kč

Kč

Profissimo
lopatka se smetáčkem
2 barevné varianty
1 ks

6490
DLOUHODOBÁ CENA

od 25.05.2021 64,90 Kč

Kč

Profissimo
svíčka ve skle
zázvor & citronová tráva
1 ks

5990
DLOUHODOBÁ CENA

od 24.01.2023 59,90 Kč

Kč

Profissimo
nature
recyklované odpadkové
pytle 120 l
10 ks

4990
4,99 Kč za 1 ks

DLOUHODOBÁ CENA

od 12.08.2022 49,90 Kč
15.05.2022 59,90Kč

Kč

obzvlášť odolné
vůči roztržení

Saugstark&Sicher
3vrstvé kuchyňské
papírové utěrky
100 ks

2990
0,30 Kč za 1 ks

DLOUHODOBÁ CENA

od 20.10.2022 29,90 Kč

Kč

Saugstark&Sicher 

produkty za výhodné 
   cen

Profissimo
jednorázové rukavice
bezlatexové
více velikostí
60 ks

149Kč
2,48 Kč za 1 ks

DLOUHODOBÁ CENA

od 13.10.2022 149 Kč
12.08.2022 169Kč
16.05.2022 174Kč


